
»Pozornost mladih pritegnimo 
preko družbenih omrežij« 
 Klavirski dnevi v Trstu  Pianista, ki sta se jih udeležila, si želita še več glasbe med mladimi

TRST Ljubiteljski glasbeniki in 
ljubitelji glasbe, pozor! Prejšnji 
teden je v Trstu potekal pose-
ben praznik, ki je pritegnil na-
šo pozornost. Društvo klavir-
skih pedagogov Slovenije je 
prvič v zgodovini priredilo fe-
stival Klavirski dnevi ravno v 
naši deželni prestolnici. 

Za mnenje smo prosili mla-
dega pianista Gorana Košuto, ki 
se je dogodka udeležil. »Letos 
sem bil prvič na festivalu kla-
virja. Spremljal sem predava-
nje o glasbenem pedagogu Ja-
nezu Lovšetu in skladatelju Ser-
geju Prokofjevu. Prisluhnil sem 
tudi koncertu gojencev ljubljan-
skega konservatorija, ki so od-
lično nastopali. Klavirski dne-
vi so me prijetno presenetili,« 
je dejal Košuta. Pianist Simon 

Kravos, ki je bil ravno tako prvič 
na Klavirskih dnevih, pa je po-
vedal: »Prisluhnil sem koncer-
tu znanega tržaškega pianista 
Lorenza Cossija. Program se mi 
je zdel zanimiv in raznolik, saj je 
segal od Mozarta do Rahmani-
nova. Cenil sem tudi vključitev 
Bergove sonate, ki je dandanes 
ni tako pogosto slišati. Publika 
je bila navdušena.« 

Mladi na koncertih 
Na vprašanje, kako bi lahko pri-
vabili mlade na koncerte, pre-
davanja in druge kulturne do-
godke, je pianist Kravos izjavil: 
»Pozornost mladih lahko pri-
tegnemo preko družbenih 
omrežij. Koncerte in druge kul-
turne prireditve bi lahko pope-
strili tako, da bi nastopajoči in-

teragirali s publiko. Navsezad-
nje pa je od posameznika od-
visno, ali se zanima za glasbo.« 

Naš sogovornik Košuta je na 
isto vprašanje takole odgovo-
ril: »Mladi bi morali prirediti 
več nastopov za naše sovrstni-
ke, ki bi na tak način lahko bo-
lje spoznali tako klasično kot 
moderno glasbo. To bi bila ko-
ristna izkušnja za nas vse.« 

Da bi mladi spoznali in vzlju-
bili svet glasbe, sta nam naša 
sogovornika svetovala, naj na 
YouTubu prisluhnemo glasbeni 
oddaji radia Coatta. Na Radiu 
Trst A pa imamo na voljo oddaji 
Pogovori o glasbi in Zakaj Be-
ethoven. Na tretjem programu 
Radia Slovenija lahko prisluh-
nemo glasbeni oddaji, ki nosi 
naslov Čas, prostor in glasba.

Predavanje v Kulturnem domu

Ko je nevarnost na ulici 
 Se mladi čutijo varne?  Dobro se zavedajo pasti, zato nekateri obiskujejo tudi tečaje 
samoobrambe. Občutek varnosti pa imajo predvsem takrat, ko so v družbi prijateljev

TRST Vsakomur se je verjetno 
večkrat zgodilo, da se je spre-
hajal sam po mestnih ulicah ali 
po vaseh. Navajeni smo bili, da 
so nas že od malih nog starši 
nagovarjali s svarili: »Pazi, ka-
dar hodiš sam ali s prijatelji po 
cesti. Ne sprejemaj daril od 
neznancev.« Tako smo že zgo-
daj spoznali, da hoja po ulicah 
ni vedno varna. 

Spraševali smo se, kaj danes 
o tej temi menijo mladi. Žele-
li smo spoznati gledišči Isabel 
Cossutta, dijakinje znanstve-
nega liceja Franceta Prešerna 
v Trstu, in Zale Flospergher, 
študentke biologije na Univer-
zi v Trstu. 

Ko je sama, je previdna 
Isabel Cossutta nam je zaupa-
la naslednje: »Rada se sreču-
jem s prijatelji. Kadar sem z 
njimi, se počutim veliko var-
neje. Sicer pa grem ven rade 
volje tudi sama, a sem takrat 
nekoliko bolj previdna. Niko-
li se še nisem odločila, da ne bi 
šla ven zvečer samo zaradi 
strahu. Redkokdaj se odpra-
vim ven brez prijateljev, ki jih 
že poznam. Zaradi nelagodja 
in strahu pa sem že spremeni-
la način prevoza, saj sem se na 
avtobusu počutila ogroženo. 

Že kot otroka so me starši 
opozarjali na nevarnosti, zato 
neznancem nisem zaupala. 
Mediji pogosto poročajo o 
grozljivih izkušnjah žensk. 
Moramo vedeti, da se to res-
nično dogaja. Tako smo pri iz-
hodih toliko bolj previdne. 
Vsekakor se o tem še premalo 
govori. Posledično menim, da 
niso vsi mladi seznanjeni z ne-
varnostmi, s katerimi se lahko 
nepričakovano soočajo. S tem 
ne mislim, da bi morali biti vsi 

v strahu vsakič, ko zapustimo 
dom, le bolj previdni moramo 
biti. V primeru napada de-
jansko ne vem, kako bi odre-
agirala, predvidevam pa, da bi 
se s kričanjem in begom po-
skušala rešiti. Prav zaradi tega 
že drugo leto obiskujem tečaj 
samoobrambe.« 

Koristna bi bila samoobramba 
Zala Flospergher pa pravi: 
»Rada se družim s svojimi pri-
jatelji, predvsem zdaj, ko ni-
mam toliko priložnosti, da bi 
jih srečala po šoli, saj so se na-
še življenjske poti zaradi uni-
verze razdelile. Redko kdaj pa 
sem se kam odpravila sama oz. 
redko kdaj preživljam sama 
svoj prosti čas, razen ko se vo-
zim z vlakom proti domu. Vse-
kakor se v družbi počutim bo-

 Naši sogovornici  Isabel Cossutta (levo) in Zala Flospergher

lje, kot če sem sama. O novi-
cah, ki pričajo o nevarnostih 
na cesti sem prvič slišala do-
ma, ko sem se vse pogosteje 
začela sama odpravljati ven s 
prijatelji. 

Še zdaj me starši vsakič 
večkrat opozarjajo, naj pazim, 
ko grem na kako druženje. 
Svarijo me, naj ne ostanem sa-
ma in mi tudi večkrat očitajo, 
da sem preveč naivna in da 
preveč verjamem v dobroto 
sočloveka. Hvaležna sem, da 
se lahko v moji družini pros-
to pogovarjamo tudi o takih 
novicah, o katerih slišimo 
dnevno po poročilih. Spom-
nim se še, ko me je oče sku-
šal prepričati, naj se vpišem 
na kak tečaj samoobrambe. 
Tega pa žal nisem nikoli stori-
la. Kar se tiče medijev, mis-

lim da sem precej pogojena od 
novic, ki jih zasledim po raz-
ličnih medijih. 

Kaj bi storila, če bi se znašla 
sredi napada ali bi bila ogro-
žena? Na to vprašanje na sre-
čo ne znam dobro odgovoriti, 
ker se še nisem znašla v taki si-
tuaciji. Gotovo bi bila prestra-
šena, počutila bi se nemočno 
pred kom, ki bi me po vsej ver-
jetnosti fizično nadvladal, po-
skušala bi kričati, brcati in se 
nagonsko braniti. Zavedam se, 
da smo ženske dobro sezna-
njene s temi uličnimi dogodki. 
Problem ostaja vzgoja in mor-
da nasilni družinski vzorci, v 
katere se posamezniki ne mo-
remo vmešavati. Sicer menim, 
da bi bilo res koristno imeti re-
dne tečaje samoobrambe tudi 
med urami športne vzgoje.«

@direkt_pd 
#bodidirektenInstagram

 primorski.eu:  V naši redakciji skrbimo za var-
nost dežele! 

 @direkt_pd:  Predvsem od 23.00 do 5.00 
v bližini klubov ... 

 il_piccolo:  Ali ni bolj zanimivo objaviti vsak dan 
podobno novico o škodi, ki jo je povzročil dvig 
morske gladine? 

 triesteprima:  Verjetno ne ... 

 ansa.it:  Za dnevnik je najlažje objaviti pristne 
novice ... To pa očitno delamo le mi! 

 primorski.eu:  Kaj??? Tudi mi imamo svoje 
reporterje na terenu! 

 @direkt_pd:  Ali imate tudi vi reporterje v osmi-
cah? 

 ansa.it:  Pravzaprav ... hmmm ... ne!

Družba 
naj stopi 
na stran 
vseh otrok
Ali si vedel, da je 20. novem-
ber svetovni dan otrok? Na ta 
datum so na generalni skup-
ščini Združenih narodov pred 
64 leti sprejeli dokument, ki 
ščiti vse mladoletnike sveta, 
in sicer Deklaracijo o otro-
kovih pravicah. Dan je po-
membna obeležitev, saj lah-
ko dosežemo še veliko in 
ustvarimo boljšo prihodnost 
za najmlajše. To je priložnost, 
da prisluhnemo otrokom z 
vsega sveta. Nekateri izmed 
njih žal še vedno niso delež-
ni upoštevanja temeljnih pra-
vic, ki jim pripadajo. Sklad 
Združenih narodov za otro-
ke (Unicef) je organizacija, ki 
se bori za najmlajše državlja-
ne sveta, saj jim nudi finanč-
no pomoč in izvaja številne 
dobrodelne projekte.

Bodimo  
zmeraj 
direktni!

Trenutni sodelavci  
mladinske strani @Direkt:  
 
Svetlana Brecelj,  
Julija Cante, Marco  
D’Errico, Nicolò Coretti,  
Nika Maria Costantin, 
Malina Dolhar, Lapo  
Farolfi, Robert Kovic,  
Gaja Pelà, Francesco  
Petaccia, Veronica  
Piredda, Simon Simcic, 
Damir Terčon 
in Ivan Visintin 
 
Pridruži se nam!
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